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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 29. zasedání dne 13. 8. 2024  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
 

Přítomni  
předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
členové:  
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Jan Látka 
Ing. Milan Vácha 
 

  

Omluveni Ing. et Bc. Lucie Burianová 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup, Ph.D.  
Miroslav Švarc 
Mgr. Eva Volfová 
 
 
 

Hosté Ing. Jan Kroupar – vedoucí Oddělení ochrany přírody, KÚPK 
Mgr. Martin Plíhal – vedoucí Odboru životního prostředí, KÚPK 

 Ing. Jan Přibáň, MBA – vedoucí Odboru fondů a programů EU 
Ing. Jakub Rataj – vedoucí Oddělení vodního hospodářství, KÚPK 
Petr Vanka – 1. náměstek hejtmana PK 

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitelky KÚPK (kopie – prezenční listina) 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

29 

Datum konání  13. 8. 2024 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost č. 326, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení. 

2. Aktualizace plánu rozvoje vodovodů a kanalizací PK.  

3. Směna pozemků v kat. území Ostřetice. 

4. Čerpání EU fondů v ČR v období 2007-2013, 2014-2020 a 2021-2027. 

5. Čerpání EU prostředků v Plzeňském kraji 2007-2021 a představení vybraných projektů. 

6. Různé. 

7. Diskuze a závěr. 

 

Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1.  

 

 

Zahájení. 

Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 

Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 

Ph.D. přivítal přítomné členy na 29. jednání výboru, které bylo svoláno elektronickou 

pozvánkou ze dne 1. 8. 2024 a zahájil zasedání v 15:00.  

Je přítomno 7 členů, výbor je usnášeníschopný. 

Předseda přivítal přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena.  

Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen pan Jan Látka, který s nominací souhlasil 

a výbor jej schválil. 

Dále předseda představil program jednání a doplnil ho o bod týkající se směny 

pozemků kat. území Ostřetice, který bude vložen jako třetí do dnešního programu. 

Přidaný bod byl schválen, upravený program jednání byl schválen.  

2.  

 

Aktualizace plánu rozvoje vodovodů a kanalizací PK.  
 
Předseda vyzval Ing. Rataje, aby seznámil členy s předloženou aktualizací plánu 

rozvoje vodovodů a kanalizací PK. Ing. Rataj okomentoval předem zaslané materiály. 

Bylo přijato usnesení č. 72/24 
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3.  

 

Směna pozemků v kat. území Ostřetice 

Ing. Plíhal komentuje vzniklou situaci, kdy díky práci bobra vznikl unikátní mokřad 

v Ostřeticích o rozloze přes 3 ha. Pozemky vlastní soukromé subjekty, hospodařila 

zde zemědělská společnost. Za současné situace to však není možné. Situace se řeší 

již několik let, rádi by krajinu navrátili do původního stavu. Mokřad na sebe ale navázal 

mnoho chráněných živočichů – např. jestřáb popelavý. PK by rád pozemky koupil, 

Měcholupská zemědělská a. s. je otevřená spíše směně, proto kraj nabídl pozemek 

poblíž, který je lehce menší, ale dnes je obhospodařovaný právě Měcholupskou 

zemědělskou, a.s.. Rozdíl velikostí pozemků bude řešen doplatkem. Měcholupská 

zemědělská, a. s. akceptuje cenu 28 Kč/m2.  

Ing. Kroupar ukazuje snímek pozemku a upozorňuje, že jde o dostatečně velkou 

plochu, která si udrží sama stabilitu. Následně ukazuje fotografie zvířat žijících 

v lokalitě, např. čejka chocholavá, jeřáb popelavý, moták pochop, husa velká a husa 

polní, husa běločelá, chřástal polní, ledňáček, slavík modráček. Objevil se zde i bukač 

velký, který na území PK nikde nehnízdí.  

Bylo přijato usnesení č. 73/24 

Předseda ukončuje tento bod a děkuje celému Odboru životního prostředí 

za spolupráci v tomto volebním období. 

4.  

 
Čerpání EU fondů v ČR v období 2007-2013, 2014-2020 a 2021-2027. 
 
Předseda předal slovo Ing. Přibáňovi, který tento bod představil.  

Ing. Přibáň vystoupil s prezentací, která je přílohou tohoto zápisu. 

Výbor vzal informace na vědomí. 

5.  

 
Čerpání EU prostředků v Plzeňském kraji 2007-2021 a představení vybraných 
projektů. 
 
Ing. Přibáň vystoupil s druhou prezentací, která je přílohou tohoto zápisu. 

Dotazy: 

Pan Hána se dotazuje, zda odbor plánuje dělat analýzu, proč měl PK v porovnání 

s jinými kraji menší množství žádostí? Ing. Přibáň odpovídá, že by taková analýza 

byla velmi složitá. Pan Hána upozorňuje, že bez analýzy nikdy nenamotivujeme 

subjekty žádat více. Ing. Přibáň upozorňuje, že je to složité, musela by se procházet 

výzva od výzvy a dotazovat se všech subjektů, proč na některé výzvy nereagují. 

Paní Hemrová uvádí, že pro čísla by bylo reprezentativnější, kdyby se přepočetly na 

počet obyvatel. Ing. Přibáň tato data má, PK je ve srovnání lepší, ale stále se 
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pohybujeme v poslední třetině krajů. 

Ing. Přibáň následně vystoupil s třetí prezentací, kterou představil vybrané projekty. 

Tato prezentace je také přílohou tohoto zápisu. Na stránkách www.dotace.eu se 

členové mohou blíže podívat blíže na konkrétní projekty.  

Předseda poděkoval Ing. Přibáňovi za prezentace a taktéž celému odboru za 

spolupráci v tomto volebním období.  

Výbor vzal informace na vědomí. 

6.  

 

Různé 

Předseda uvedl, že dnes členové obdrželi vyjádření odboru Sociálních věcí k otázce 

neposkytnuté dotace pro nábytkovou banku. Tato věc byla diskutována na 27. jednání 

výboru při projednávání dotace pro nábytkovou banku. 

Dále předseda poděkoval paní Hemrové za pozvání na akci: Očima lišky. Pozvánku 

členové také obdrželi e-mailem.  

 

7.  

 

 

Diskuze a Závěr. 

Předseda poděkoval všem za účast na dnešním jednání a zároveň poděkoval všem 

členům, náměstkům, odborům a tajemnici za spolupráci v posledních 2,5 letech a rád 

bude ve spolupráci v budoucnu pokračovat. Poslední jednání tohoto volebního období 

bylo ukončeno v 16:00.  

 
Zápis byl vyhotoven dne 13. 8. 2024 – počet stran: 4, počet příloh: 5 
 
 
 
 Šárka Batková, M.Ec.                        Jan Látka                         Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 
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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Usnesení z 29. zasedání dne 13. 8. 2024  
 

 

 

                                           Příloha č. 1 zápisu 

 

 
 

 

Číslo Text Stav 

 
72/24 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit Plán rozvoje 
vodovodů a kanalizací Plzeňského kraje, změnu č. 1/2024 dle 
přílohy. 
 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
 
7 
0 
0 
0 

 
73/24 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
bere na vědomí informaci o záměru Plzeňského kraje směnit 
pozemky v kat. území Ostřetice ve vlastnictví Plzeňského kraje 
celkem 1.7428 ha za pozemky ve vlastnictví společnosti 
Měcholupská zemědělská, a.s., celkem: 2.6687 ha s finančním 
vyrovnáním ve prospěch společnosti Měcholupská zemědělská, a.s., 
ve výši 259.252,- Kč jako doplatek rozdílné výměry pozemků (9 259 
m2 x 28 Kč/m2) a doporučuje Zastupitelstvu PK schválit směnu 
pozemků vč. finančního doplatku. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
7 
0 
0 
0 

 
 
 
 
Šárka Batková, M.Ec.                         Jan Látka                          Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
   
 
 
......................................              ......................................                 ....................................... 
  
 zapisovatel                  ověřovatel usnesení  předseda výboru  


